
Głowno, dn. 31 października 2012 r.
OR.0002.11.2012

Protokół Nr XXVI/2012
z sesji Rady Gminy Głowno odbytej w dniu 31 października 2012 r.

w Ośrodku Upowszechniania Kultury w Bronisławowie.

Ustawowa liczba radnych – 15
                                                                      Faktyczna liczba radnych 

w dniu odbycia sesji – 15
                                                                                Liczba radnych obecnych – 15

I. Obecni:
- radni według załączonej listy obecności (zał. nr 1),
- Wójt Gminy Głowno Marek Jóźwiak,
- pełniąca obowiązki Sekretarza Gminy Głowno Jolanta Szkup,
- Skarbnik Gminy Głowno Cezara Stokowska,
-  specjalista  ds.  gospodarki  wodnej i  ochrony środowiska Stanisław 
Urbanowicz.

Ponadto w sesji uczestniczyli:
                - sołtysi według załączonej kopii listy obecności (zał. nr 2),
                - dyrektor Zespołu Szkół Publicznych w Mąkolicach Wioletta 
                   Przyżycka, 
                - dyrektor Zespołu Szkół w Lubiankowie Agnieszka Czubiak
                - Radny Rady Powiatu Zgierskiego Bogdan Jarota, 
                - Radna Rady Powiatu Zgierskiego Małgorzata Baraniak,
                - Prezes Gminnej Spółki Wodnej Zygmunt Ruciński,
                -  reporter  „Wieści  z  Głowna i  Strykowa” Elżbieta  Woldan-
Romanowicz.

II. Porządek obrad.

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja przewodniczących o pracach komisji stałych w okresie od 

ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy Głowno z działalności między sesjami.
6. Stan przygotowania dróg gminnych i powiatowych do zimy.
7. Ocena działalności Gminnej Spółki Wodnej.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  statucie  Związku 

Międzygminnego „Bzura”.



9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta stanowiącego 
podstawę do obliczania podatku rolnego w 2013 roku.

10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  stawek  w  podatku  od 
nieruchomości na terenie Gminy Głowno.

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości.
12.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek i zwolnień w podatku 

od środków transportowych.
13.  Zapytania i wolne wnioski.

III. Ustalenia.

Ad.1.
                Przewodniczący Rady Gminy Głowno Władysław Mikołajczyk o 
godz. 910 otworzył XXVI sesję rady i po powitaniu obecnych oświadczył,  że 
zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych (na ustawową 
liczbę 15 radnych), co pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał.

Ad.2.
                 Przewodniczący Rady Władysław Mikołajczyk stwierdził, że każdy 
radny  przy  zawiadomieniu  o  sesji  otrzymał  proponowany  porządek  obrad. 
Zapytał, czy odnośnie w/w porządku obrad ktoś ma inne propozycje, uwagi lub 
wnioski. 
Wójt  Gminy  Głowno Marek  Jóźwiak  poprosił  o  wprowadzenie  do porządku 
obrad punktu, w którym zgodnie z ustawą o systemie oświaty przedstawi Radzie 
informację  o  stanie  gminnej  oświaty.  Poprosił  również  o  wprowadzenie  do 
porządku obrad rozpatrzenie projektu uchwały – apelu do Posłów i Senatorów 
RP o dokonanie regulacji ustawowych zmieniających zasady realizacji zadania 
własnego  gminy  „Zapewnienie  opieki  bezdomnym  zwierzętom  oraz  ich 
wyłapywanie” a  także  w punkcie  „zapytania  i  wolne  wnioski”  umożliwienie 
przedstawicielom firmy Greenfield Wind przedstawienie radnym informacji nt. 
zamiaru budowy elektrowni wiatrowych na terenie Gminy Głowno.
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  wprowadzenie proponowanych 
przez wójta zmian w porządku obrad.
Rada  Gminy  Głowno  jednogłośnie  opowiedziała  się  za  wprowadzeniem 
proponowanych zmian w porządku obrad – 15 głosami „za”. 
Następnie  przewodniczący  odczytał  porządek  obrad  po  wprowadzonych 
zmianach, który przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja przewodniczących o pracach komisji stałych w okresie od 

ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy Głowno z działalności między sesjami.
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6. Stan realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012.  
7. Stan przygotowania dróg gminnych i powiatowych do zimy.
8. Ocena działalności Gminnej Spółki Wodnej.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  statucie  Związku 

Międzygminnego „Bzura”.
10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta stanowiącego 

podstawę do obliczania podatku rolnego w 2013 roku.
11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  stawek  w  podatku  od 

nieruchomości na terenie Gminy Głowno.
12.  Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości.
13.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek i zwolnień w podatku 

od środków transportowych.
14. Podjęcie  uchwały  apel  o  dokonanie  regulacji  ustawowych 

zmieniających  zasady  realizacji  zadania  własnego  gminy 
„Zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie”

15.  Zapytania i wolne wnioski.
Przewodniczący  Rady  poddał  od  głosowanie  przyjęcie  porządku  obrad  po 
wprowadzonych zmianach.
Rada Gminy Głowno przyjęła porządek obrad XXVI sesji  jednogłośnie – 15 
głosami „za”. 
 
Ad.3.
                 Przewodniczący Rady Gminy Głowno Władysław Mikołajczyk 
stwierdził,  że protokół z XXV sesji  odbytej w dniu 24 września  2012 r.  był 
wyłożony  do  wglądu  w  pokoju  nr  14  w  Urzędzie  Gminy  Głowno  i 
zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Gminy. Dodał, że żadnych uwag 
dotychczas do niego nie zgłoszono. Zapytał, czy ktoś z radnych pragnie zabrać 
głos w tej sprawie. Głosu nikt nie zabrał, wobec powyższego poddał przyjęcie 
protokołu z XXV sesji Rady Gminy Głowno pod głosowanie.
Rada Gminy Głowno przyjęła protokół z XXV sesji  15 głosami „za”- na 15 
radnych uczestniczących w sesji.
 
Ad.4.
               Informację z prac Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i 
Rolnictwa przedstawił jej przewodniczący Bogdan Anasiak. Powiedział, że jego 
komisja  odbyła  swoje  posiedzenie  w  dniu  17  października  br.,  na  którym 
wysłuchała informacji przedstawiciela firmy ILF CONSULTING ENGINEERS 
POLSKA  Sp.  o.o.  na  temat  planowanej  budowy  rurociągu  do  przesyłu 
dwutlenku  węgla  z  Bełchatowa  w okolice  Kutna,  gdzie  pod  ziemią  ma  być 
składowany, zaopiniowała projekty stawek podatkowych na rok 2013 a także 
wysłuchała  informacji  nt.  konserwacji  rzek  na  terenie  Gminy  Głowno. 
Poinformował  zebranych,  że  sprawa  przesyłu  CO2 będzie  omawiana  i 
konsultowana  na  specjalnie  zorganizowanym  przez  wójta  spotkaniu 
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przedstawicieli  firmy  z  mieszkańcami  gminy  z  terenów,  po  których  ma 
przebiegać  trasa  rurociągu.  Odnosząc  się  do  sprawy  proponowanych  stawek 
podatkowych  na  2013  rok  powiedział,  że  jego  komisja  zaakceptowała 
propozycje  wójta  odnośnie  ich  wysokości  i  zwolnień  z  tych  podatków. 
Przechodząc  do  tematu  konserwacji  rzek  Malina  i  Zimna  Woda  komisja 
wyraziła  zadowolenie  z  dotychczasowej  współpracy  Gminy  Głowno  z 
Wojewódzkim Zarządem Melioracji  i  Urządzeń  Wodnych  w tym zakresie  z 
uwagi na fakt, że co roku gminne rzeki podlegają tym zabiegom.
Pytań  i  uwag  do  przedstawionej  informacji  nie  było.  Wobec  powyższego 
przewodniczący rady udzielił głosu Radnemu Tomaszowi Pieniążkowi. 
Radny Tomasz Pieniążek, przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 
Praworządności  poinformował  zebranych,  że  jego  komisja  odbyła  swoje 
posiedzenie w dniu 15 października br., na którym w terenie zapoznała się z 
gminnymi  obiektami  zabytkowymi,  zwizytowała  sekcje  sportowe  (siłownie) 
funkcjonujące  przy  gminnych  jednostkach  OSP a  także  zaopiniowała  stawki 
podatkowe na 2013 rok. Powiedział, że Komisja odwiedziła 3 gminne zabytki, 
tj.  kościołek pw. św. Wojciecha wraz z dzwonnicą we wsi Mąkolice a także 
zespoły dworskie we wsi Domaradzyn i Różany. Dodał, że wszystkie te obiekty, 
co  stwierdziła  Komisja  są  w  bardzo  dobrym  stanie.  Przechodząc  do 
wizytowanych  sekcji  sportowych  powiedział,  że  wizytowano  je  we  wsi 
Mąkolice, Ziewanice i Ostrołęka. Następnie oddał głos swojemu zastępcy, który 
poprowadził  posiedzenie  komisji,  po  jego  opuszczeniu  z  powodu  pilnych 
obowiązków  służbowych.  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Oświaty, 
Kultury, Zdrowia i Praworządności Eligiusz Dąbek poinformował zebranych, że 
w  wizytowanych  „siłowniach”,  gdzie  ćwiczy  młodzież,  jest  czysto  i  panuje 
porządek. Przechodząc do sprawy stawek podatkowych powiedział, że Komisja 
Oświaty,  Kultury,  Zdrowia i  Praworządności  opowiedziała  się  za  propozycją 
wójta  odnośnie  wysokości  stawek  od  nieruchomości  i  od  środków 
transportowych  na  2013  rok  (stawka  podatku  rolnego  nie  była  omawiana  z 
uwagi na fakt, że nie została jeszcze ogłoszona przez Prezesa GUS cena skupu 1 
tony żyta, która jest podstawą przy ustalaniu wysokości tego podatku).
Pytań i uwag do przewodniczącego Tomasza Pieniążka i jego zastępcy Eligiusza 
Dąbka nie było. Przewodniczący rady poprosił o zabranie głosu Radną Marzenę 
Doardo.
Radna  Marzena  Doardo,  przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  poinformowała 
zebranych, że jej komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 18 października br., 
na którym skontrolowała realizację wydatków w roku 2012 w dziale budżetu 
„Transport  i  łączność  (drogi  publiczne  i  gminne)”  a  także  dokonała  analizy 
dokumentacji przetargowych na gminne inwestycje realizowane w 2012 roku. 
Powiedziała, że Komisja po wysłuchaniu informacji o realizacji wydatków na 
drogi  publiczne  i  gminne  dokonała  wyrywkowej  kontroli  dokumentacji 
finansowej w tym zakresie. Dodała, że Komisja nie wniosła uwag i zastrzeżeń 
do skontrolowanych dokumentów stwierdzając,  że  wszystkie  były podpisane, 
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opisane i sprawdzone pod względem merytorycznym. Przechodząc do sprawy 
dokumentacji przetargowych powiedziała, że Komisja wysłuchała informacji nt. 
procesu ogłaszania przetargu, zbierania dokumentów i wyłonienia wykonawcy. 
Dodała, że Komisja zapoznała się z dokumentacją przetargową na przebudowę 
drogi we wsi Ostrołęka.
Uwag i pytań do przewodniczącej Komisji Rewizyjnej nie było. W związku z 
powyższym  przewodniczący  Rady  Władysław  Mikołajczyk,  jako  również 
przewodniczący Komisji ds. Koordynacji Prac Organów Rady Gminy Głowno 
przedstawił informację z prac tej komisji. Powiedział, że komisja odbyła swoje 
posiedzenie w dniu 22 października br., i zajęła się jak zwykle przygotowaniem 
i omówieniem tematów obecnej sesji oraz sprawami bieżącymi gminy.
Pytań  i  uwag  do  przewodniczącego  Komisji  ds.  Koordynacji  Prac  Organów 
Rady Gminy Głowno nie było.

Ad.5.
              W tym punkcie obrad przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabranie 
głosu Wójta Gminy Głowno.
 Marek  Jóźwiak,  Wójt  Gminy  przedstawił  zebranym  informację  o  swojej 
działalności  w  okresie  od  24  września  2012  r.  szczegółowo  omawiając 
spotkania, w których uczestniczył (zał. nr 3 do protokołu).
Radny  Piotr  Kałuża  nawiązując  do  sprawy  dróg  poruszonej  w  informacji 
poinformował wójta, że mieszkańcy wsi Mąkolice i  Wola Mąkolska mają do 
niego  pretensje  i  do  firmy  ERBEDIM,  że  nie  kładzie  ona  nowej  nakładki 
asfaltowej  tylko  zalewa  dziury  w  drogach  masą  asfaltową.  Przechodząc  do 
sprawy  wiatraków  powiedział,  że  według  niego  należałoby  zorganizować 
wyjazd w miejsce, gdzie takie fermy wiatrowe już funkcjonują.

Ad.6.
        Informacje  na temat  realizacji  zadań oświatowych w roku szkolnym 
2011/2012  przedstawił  Wójt  Gminy  Głowno  Marek  Jóźwiak  (zał.  nr  4  do 
protokołu).
Radny  Piotr  Kałuża  zwrócił  się  do  wójta  z  prośbą  o  zdementowanie 
pojawiających się pogłosek, że po rozbudowie szkoły w Popowie Głowieńskim 
zostanie zlikwidowana szkoła w Mąkolicach.
Wójt  odpowiedział,  że  jest  to  nieprawda.  Dodał,  że  ludziom rozsiewających 
takie pogłoski zależy na skłóceniu mieszkańców gminy. Powiedział, że nigdy 
nie miał i nie ma zamiaru a wręcz przeciwnie, będzie inwestował w szkołę w 
Makolicach (ocieplenie budynku szkoły, budowa boiska przyszkolnego).
Radny Eligiusz Dąbek zapytał o sprawę starego budynku szkoły w Makolicach.
Wójt  odpowiedział,  że  od  ostatniej  wizyty  przedstawiciela  władz  Uniejowa 
wyrazili  zamiar przeniesienia budynku do skansenu w Uniejowie) nie miał  z 
nimi  żadnego kontaktu.  Dodał,  że  skontaktuje  się  z  burmistrzem Uniejowa i 
zapyta o tą sprawę.
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Przewodniczący Rady podsumowując  temat  stwierdził,  że  podjęta przez radę 
Gminy Głowno i wójta tzw. reforma gminnej oświaty przynosi efekt w postaci 
zwiększonej liczy uczniów uczęszczających do gminnych placówek (powołanie 
zespołów  szkół)  oraz  poprawy  warunków  nauczania  (rozbudowa  placówek 
oświatowych - wybudowanie sal gimnastycznych).

Ad.7.
             Wprowadzenia do dyskusji na temat przygotowania dróg gminnych i 
powiatowych  do  okresu  zimowego  dokonał  Wójt  Gminy  Głowno  Marek 
Jóźwiak.  Powiedział  m.in.,  że  wyłoniona  została  firma  do  odśnieżania  dróg 
gminnych  i  jest  to  firma  z  terenu  Gminy  Głowna  ze  wsi  Lubianków. 
Przechodząc do sprawy stanu dróg gminnych stwierdził, że zostały one w jakiejś 
mierze wyremontowane. Dodał, że źle natomiast wyglądają sprawy z drogami 
zniszczonymi  w czasie  budowy odcinka  autostrady  w rejonie  wsi  Mąkolice. 
Powiedział, że jest w stałym kontakcie z firmami, które budowały ten odcinek i 
ma obietnice, że w listopadzie będą one wyremontowane.
Radny Eligiusz Dąbek odnosząc się do firmy odśnieżającej stwierdził, że wybór 
jest dobry, ale Mąkolice są na drugim końcu gminy w stosunku do siedziby tej 
firmy. Dodał, że jest prośba, aby jeden z pracowników firmy był w Makolicach i 
zaczynał odśnieżanie od Mąkolic, bo wielu mieszkańców tej wsi pracuje poza 
terenem gminy i zaczyna ją bardzo wcześnie.
Radny Bogdan Anasiak  stwierdził,  że  takie  prośby są  nieporozumieniem,  bo 
takie sytuację występują na terenie całej gminy.
Poproszony  o  wypowiedź  na  temat  dróg  powiatowych  Radny  Powiatu 
Zgierskiego Bogdan Jarota na wstępie stwierdził, że według niego szkoda jest, 
że na sesji nie ma nikogo z Zarządu Powiatu Zgierskiego (było wystosowane 
zaproszenie  do  Starosty  Zgierskiego).  Dodał,  że  postara  się  to  wyjaśnić. 
Przechodząc do sprawy odśnieżania dróg powiatowych powiedział, że nie było z 
tym problemów i prawdopodobnie nie będzie, ponieważ środki przeznaczone na 
ten  cel  są  dość  wysokie.  Stwierdził,  że  szkoda  jest,  że  dróg powiatowych i 
gminnych nie odśnieża ta sama firma, bo byłoby to prostsze. Odnosząc się do 
zniszczonych dróg przez firmy budujące autostradę powiedział, że dwukrotnie 
składał interpelacje w tej sprawie i otrzymał informację, że podobnie jak jest to 
w Gminie Głowno sprawa ma być załatwiona w listopadzie br. Dodał, że jeżeli 
tak  się  nie  stanie  Starosta  wystąpi  do  sądu.  Następną  sprawą,  jaką  poruszył 
Radny Bogdan Jarota, to zakrzaczenia poboczy dróg powiatowych. Powiedział, 
że  musi  pochwalić  Zarząd Powiatu  za  to,  bo  dość  dobrze  sobie  radzi  w tej 
sprawie.  Przechodząc  do  planowanych  na  terenie  miasta  i  gminy  Głowno 
powiatowych  inwestycji  poinformował  zebranych,  że  przygotowywana  jest 
dokumentacja  na  położenie  nakładki  asfaltowej  na  ul.  Ostrołęckiej  do  wsi 
Ostrołęka.
Przewodniczący  Rady  Władysław  Mikołajczyk  zaapelował  do  radnych 
powiatowych  o  remont  drogi  relacji  Głowno  –  Rudniczek  –  Lubianków  – 
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Łyszkowice z uwagi na jej bardzo zły stan techniczny a także z powodu, że jest 
to droga dojazdowa do wjazdów na autostradę A2. Powiedział, że od kilku lat 
wysyłane są pisma w sprawie remontu tej drogi do Wojewody Łódzkiego (brak 
odpowiedzi) i do Starosty Zgierskiego (brak środków) i nic z tego nie wynika. 
Radny Jarota stwierdził, że zgadza się w całości z motywacją przewodniczącego 
Rady i  koniecznością  remontu  tej  drogi,  ale jest  to bardzo droga sprawa,  bo 
rzędu kilku milionów złotych. Dodał, że według niego szanse w tym przypadku 
są nieduże, ale być może coś w tej sprawie ruszy po roku 2014.
Radna Powiatu Zgierskiego Małgorzata Baraniak dopowiedziała, że Starostwo 
Powiatowe  ma  bardzo  duże  kłopoty  finansowe,  ponieważ  nie  otrzymało  od 
Państwa  środków  z  podatku  CIT.  Dodała,  że  dużym  osiągnięciem  będzie 
położenie nakładki na ul. Ostrołęckiej.
Radny  Bogdan  Anasiak  poinformował  radnych  powiatowych,  że  przy 
skrzyżowaniu  dróg  powiatowych  w  Karnkowie  rosnące  drzewa  ograniczają 
widoczność,  co  stwarza  zagrożenie  przy  wyjeździe  z  drogi  od  strony 
Domaradzyna.  Dodał,  że  według  niego  łatanie  dziur  w  drodze  Karnków  – 
Bratoszewice było wykonane bardzo źle.
Radny  powiatowy  Bogdan  Jarota  odpowiedział,  że  jeżeli  Urząd  Gminy  w 
Głownie  wyda  zezwolenie  na  wycinkę  tych  drzew,  to  zostaną  one  wycięte. 
Ustosunkowując  się  do  łatania  dziur,  o  których  mówił  Radny  Anasiak 
stwierdził, że jakie pieniądze były przeznaczone na ten cel taka było robota.
Radna Dorota Kulawczyk zaapelowała o naprawę drogi powiatowej Nr 5110E 
przy dawnej szkole w Woli Mąkolskiej.
Wójt  Gminy  Głowno Marek Jóźwiak odnosząc  się  do  sprawy wspólnych ze 
starostwem inwestycji drogowych stwierdził, że nie stać na to Gminy Głowno 
przy obecnym budżecie. Pochwalił  starostwo za sprawną obsługę klientów w 
Wydziale Komunikacji.
Przewodniczący Rady stwierdził,  że  według niego niesprawiedliwe jest  takie 
traktowanie gminy (brak inwestycji na drogach powiatowych na terenie gminy), 
która nie dopłaca do powiatowych inwestycji.
Radna  Jolanta  Deka  zapytała,  czy  będzie  jeszcze  coś  robione  na  drodze 
powiatowej Wola Lubiankowska – Albinów.
Radny  powiatowy  Bogdan  Jarota  odpowiedział,  że  prawdopodobnie  już  nie, 
chyba że będzie zagrożenie bezpieczeństwa użytkowników.
Więcej pytań, uwag i wniosków nie było.
Prowadzący  obrady  przewodniczący  Rady  Gminy  Głowno  podziękował 
Radnym Powiatu Zgierskiego za przybycie na sesję oraz udzielone informacje.

Ad.8.
       Informacje nt. działalności Gminnej Spółki Wodnej przedstawił specjalista 
ds.  gospodarki  wodnej  i  ochrony  środowiska  w  UG  Głowno  Stanisław 
Urbanowicz (zał. nr 5 do protokołu).
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Wójt Gminy poinformował zebranych, że Marszałek Województwa Łódzkiego 
wycofuje się  z dofinansowywania spółek wodnych i  z roku na rok te środki 
maleją. Dodał, że prawdopodobnie spółki wodne wejdą pod zarząd gminy i wójt 
będzie musiał je finansować. 
Radny Roman Kopania poinformował  wójta,  że  wykaszany był rów w Woli 
Zbrożkowej i wszystko to, co wykosili pozostawiono na dnie rowu.
Pan Stanisław Urbanowicz wyjaśnił, że kosiła kosiarka rotacyjna na tzw. sieczkę 
i pozostałości powinny się rozłożyć i spłynąć z wodą.
Przewodniczący Rady stwierdził,  że  na przestrzeni  ostatnich  lat  widać  pracę 
włożoną przez spółkę w remonty i  konserwacje urządzeń melioracyjnych, co 
przełożyło  się  m.in.  na  mniej  podtopień  i  mniejsze  straty  z  tego  tytułu  dla 
rolników.  Podziękował  Prezesowi  Zarządu  Gminnej  Spółki  Wodnej  Panu 
Zygmuntowi  Rucińskiemu i  Stanisławowi  Urbanowiczowi za dobrą pracę  na 
rzecz spółki, w tym za pozyskiwane środki, bez których spółka nie byłaby w 
stanie wykonać tych wszystkich zadań.
Salę obrad opuścili za zgodą przewodniczącego Radna Marzena Doardo, Radny 
Piotr Kierus i Radny Tomasz Pieniążek.
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę w obradach.

Ad.9.
             Po wznowieniu obrad przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt 
uchwały w sprawie zmian w statucie Związku Międzygminnego „Bzura” (na 
wszystkich posiedzeniach komisji stałych Rady projekt uchwały w w/w sprawie 
był szczegółowo omówiony). Powiedział, że według niego Rada nie powinna 
podejmować uchwały w sprawie, która nie będzie dotyczyła gminy z uwagi na 
fakt, że z dniem 1 stycznia 2013 roku Gmina Głowno przestaje być członkiem 
Związku Międzygminnego „Bzura”.
Wójt  Gminy  Marek  Jóźwiak  stwierdził,  że  mieszkańcy  Gminy  Głowno  z 
terenów  położonych  w  bliskim  sąsiedztwie  planowanej  budowy  Zakładu 
Zagospodarowania  Odpadów  Komunalnych  (składowiska  śmieci)  są  temu 
przedsięwzięciu  przeciwni,  nie  ma  projektu  wspomnianego  zakładu,  nie  ma 
jeszcze zgody Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska na tą inwestycje i w 
związku z tym prosi o niepodejmowanie tej chwały.
Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakieś pytanie lub uwagi odnośnie 
projektu uchwały w w/w sprawie.
Nie było.
W związku z powyższym przewodniczący odczytał a następnie poddał projekt 
uchwały w/w sprawie pod głosowanie.
Rada Gminy Głowno głosowała: „za” przyjęciem - 0 głosów, „przeciw” – 12 
głosów  na  12  radnych  uczestniczących  w  sesji  Rady  i  biorących  udział  w 
głosowaniu.
Rada Gminy Głowno nie podjęła uchwały w sprawie zmian w statucie Związku 
Międzygminnego „Bzura” (zał. nr 6 do protokołu).
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Ad.10.
            W tym punkcie porządku obrad Rada zajęła się rozpatrzeniem projektu 
uchwały  w  sprawie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  stanowiącego  podstawę  do 
obliczenia podatku rolnego w 2013 roku.
Poproszony  przez  prowadzącego  obrady  o  wyjaśnienia  do  projektu  uchwały 
wójt powiedział, że zgodnie z ustawą o podatku rolnym podstawą do obliczenia 
podatku  rolnego  na  obszarze  gminy  jest  cena  skupu  żyta  określona  przez 
Prezesa GUS za okres pierwszych trzech kwartałów roku poprzedzającego rok 
podatkowy.  Dodał,  że  Prezes  GUS podał  tą  cenę,  która  wynosi  75,86  zł  za 
kwintal, ale on proponuje pozostawić ją na poziomie roku bieżącego, czyli 55,00 
zł za kwintal. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi do propozycji wójta w 
tej sprawie.
Nie było. W związku z powyższym przewodniczący Rady odczytał a następnie 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w w/w sprawie.
Rada Gminy Głowno podjęła  uchwałę w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 
stanowiącego podstawę do obliczenia podatku rolnego w 2013 roku 12 głosami 
„za”, na 12 radnych uczestniczących w sesji i biorących udział w głosowaniu 
(zał. nr 7 do protokołu).

Ad.11.
            Kolejny projekt uchwały, który prowadzący obrady przedstawił radnym 
dotyczył  określenia  stawek  w  podatku  od  nieruchomości  na  terenie  Gminy 
Głowno.
Wójt  Gminy  Głowno  Marek  Jóźwiak  poinformował  zebranych,  że  jego 
propozycja  odnośnie  pozostawienie  stawek  podatków  na  poziomie  roku 
bieżącego dotyczy wszystkich stawek podatkowych na 2013 rok.
W  związku  z  faktem,  że  wszystkie  komisję  stałe  zajęły  swoje  stanowiska 
odnośnie  propozycji  stawek  podatkowych  na  2013  rok  oraz  z  tym,  że  nie 
zgłoszono pytań i uwag przewodniczący radu odczytał a następnie poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w powyższej sprawie.
Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę w sprawie określenia stawek w podatku 
od nieruchomości  na terenie Gminy Głowno 12 głosami „za”, na 12 radnych 
uczestniczących  w  sesji  i  biorących  udział  w  głosowaniu  (zał.  nr  8  do 
protokołu).

Ad.12.
           Następny przedłożony Radzie projekt uchwały dotyczył zwolnień z 
podatku od nieruchomości na terenie Gminy Głowno.
Pełniąca obowiązki Sekretarza Gminy Jolanta Szkup poinformowała zebranych, 
że zwolnienia dotyczą obiektów i gruntów służących ogółowi mieszkańców w 
zakresie  zbiorowego zaopatrzenia  w wodę,  upowszechniania  kultury,  kultury 
fizycznej,  związanych z działalnością  przeciwpożarową i  dróg.  Dodała,  że  w 
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roku  2013  zwolnienia  dotyczyć  będą  również  stowarzyszeń  prowadzących 
działalność  statutową  na  rzecz  osób  niepełnosprawnych  oraz  osób  z 
upośledzeniem umysłowym i psychicznie chorych.
Bez uwag i pytań ze strony radnych.
Przewodniczący Rady Władysław Mikołajczyk odczytał a następnie poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w w/w sprawie.
Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę w sprawie określenia stawek w podatku 
od nieruchomości  na terenie Gminy Głowno 12 głosami „za”, na 12 radnych 
uczestniczących  w  sesji  i  biorących  udział  w  głosowaniu  (zał.  nr  9  do 
protokołu).

Ad.13.
     Kolejny i ostatni z przedłożonych Radzie projektów dotyczących stawek 
podatkowych  dotyczył  określenia  stawek  i  zwolnień  w podatku  od  środków 
transportowych.
Przewodniczący  Rady  odczytał  a  następnie  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały w/w sprawie.
Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę w sprawie określenia stawek i zwolnień 
w  podatku  od  środków  transportowych  12  głosami  „za”,  na  12  radnych 
uczestniczących  w  sesji  i  biorących  udział  w  głosowaniu  (zał.  nr  10  do 
protokołu).

Ad.14.
            Ostatni z projektów uchwał, które zostały przedłożone Radzie do 
podjęcia  to  apel  o  dokonanie  regulacji  ustawowych  zmieniających  zasady 
realizacji  zadania  własnego  gminy  „Zapewnienie  opieki  bezdomnym 
zwierzętom oraz ich wyłapywanie”.
Poproszona  o  wyjaśnienia  p.o.  Sekretarza  Gminy  Jolanta  Szkup  wyjaśniła 
zebranym, że jest to inicjatywa Wójta Gminy Zgierz, który wystąpił do miast i 
gmin powiatu zgierskiego z propozycją podjęcia uchwał – apelu do Posłów i 
Senatorów  RP  o  podjęcie  działań  legislacyjnych  w  sprawie  wprowadzenia 
zmian w ustawie o ochronie zwierząt. 
Wójt Gminy Marek Jóźwiak stwierdził, że według niego taki apel jest celowy, 
aby nasi parlamentarzyści zajęli wreszcie się tą sprawą.
Więcej uwag nie było.
Przewodniczący  Rady  odczytał  a  następnie  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały w w/w sprawie.
Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę apel o dokonanie regulacji ustawowych 
zmieniających zasady realizacji zadania własnego gminy „Zapewnienie opieki 
bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie” 12 głosami „za”, na 12 radnych 
uczestniczących  w  sesji  i  biorących  udział  w  głosowaniu  (zał.  nr  11  do 
protokołu).
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Ad.15.
               W tym punkcie porządku obrad przewodniczący Rady Gminy Głowno 
Władysław  Mikołajczyk  poprosił  zebranych  o  zadawanie  pytań,  zgłaszanie 
uwag  i  wniosków  odnośnie  spraw  bieżących  dotyczących  gminy  i  jej 
mieszkańców.  Na  wstępie  sam  zgodnie  z  art.  24  h  ustawy  o  samorządzie 
gminnym przedstawił  zebranym analizę złożonych przez radnych i  osoby do 
tego zobowiązane ustawą oświadczeń majątkowych (zał. nr 12 do protokołu). 
Odczytał  również  analizę  złożonych  oświadczeń  wykonaną  przez  Urząd 
Skarbowy  w  Głownie.  Następnie  udzielił  głosu  przedstawicielowi  ŁODR  z 
Bratoszewic.
Pani  Teresa  Szewczyk  z  Łódzkiego  Ośrodka  Doradztwa  Rolniczego  w 
Bratoszewicach przedstawiła krótką prezentację na temat  najlepszych praktyk 
rolniczych w rejonie Morza Bałtyckiego.
Po  prezentacji  ŁODR  przedstawiciele  firmy  Greenfield  Wind  przedstawili 
zebranym swoją prezentację nt. zamierzeń budowy elektrowni wiatrowych na 
terenie Gminy Głowno (wg przeprowadzonych przez firmę badań może powstać 
na  terenie  Gminy  Głowno  w  rejonie  wsi  Mąkolice  ferma  17  elektrowni 
wiatrowych).
Po  prezentacji  Wójt  Gminy  Głowno  Marek  Jóźwiak  wobec  zgłaszanych 
rozbieżności  odnośnie  czasu  zapalania  się  i  gaszenia  oświetlenia  ulicznego 
poprosił zebranych o dyskusję na ten temat.
Radny  Roman  Kopania  zasugerował,  aby  oświetlenie  uliczne  zapalało  się  i 
gasiło o jednakowej porze na terenie całej gminy.
Stanisław  Urbanowicz  powiedział,  że  obecnie  lampy  uliczne  gasną  półtorej 
godziny przed wschodem słońca i zapalają się godzinę po zachodzie.
Po krótkiej dyskusji wójt stwierdził, że będzie dążyć do tego, aby lampy uliczne 
gasły i zapalały się o jednej porze.
 Radny  Jerzy  Cybulski  poprosił  o  skierowanie  pracowników  z  „robót 
publicznych”  na  drogę  w  Piaskach  Rudnickich,  aby  wycieli  krzewy  akacji 
wchodzące w tą drogę.
Uczestniczący w sesji Eliasz Błaszczyk zaapelował do wójta, aby ten wystąpił 
do  Wójta  Gminy  Bielawy  o  odśnieżanie  drogi  od  wsi  Waliszew  do  wsi 
Mięsośnia.
Więcej uwag, pytań i wniosków nie było. 
Wobec powyższego oraz wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący 
Władysław  Mikołajczyk  o  godz.  1440 zakończył  XXVI  sesję  Rady  Gminy 
Głowno.
Na tym protokół zakończono.

Protokół sporządził:   Obradom przewodniczył:

  Ireneusz Furga  Władysław Mikołajczyk
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